
Záznam z  jednání Vedení SH ČMS konaného dne 5. 4. 2016 v Praze 
 

Přítomni:  starosta SH ČMS Karel Richter, náměstkové starosty SH ČMS Lubomír Janeba,               

Jaroslav Salivar, Richard Dudek, ředitel Kanceláře Jan Aulický a poradce starosty Ivan Jirota. 

Přizváni: místopředseda ÚKRR Karel Barcuch 

Omluveni: Monika Němečková, Jan Slámečka, předseda ÚKRR Jan Bochňák 

 

1) Zahájení  

Zahájil starosta K. Richter, přivítal přítomné na řádném jednání Vedení, přednesl přítomným 

program dle pozvánky a požádal o připomínky a náměty.  
 

■ Vedení program schválilo.  
 

2) Kontrola plnění usnesení                                                 

Materiál předložen písemně.  
 

■  Vedení po připomínkách a doplnění souhlasilo s jeho předložením VV SH ČMS 

 

3) Příprava jednání VV  SH ČMS a Shromáždění starostů OSH 

- K. Richter předložil Vedení pozvánku na jednání VV SH ČMS na termín 22. 4. 2016 od 16:00 hod 

v Přibyslavi. Pozvánka byla projednána, upravena a schválena.  

Dále byla dokončena a schválená pozvánka VV SH ČMS na shromáždění starostů OSH v termínu 

23. 4. 2016 od 9:00 hod v Přibyslavi.  
 

■  Vedení odsouhlasilo pozvánku na jednání VV SH ČMS a uložilo pozvánku dne 6. 4. 2016 zaslat 

všem pozvaným. 

 

4) Hodnocení 21. reprezentačního plesu  2016  

- K. Richter informoval, že 21 reprezentační ples dobrovolných hasičů se konal v Karlovarském kraji 

v Chebu. Ples byl pořadateli KSH Karlovarského kraje a OSH Cheb připraven na vysoké úrovni za 

což jim patří poděkování.    

- J. Aulický informoval, že ples byl finančně zabezpečen sponzory a vydaná částka nepřesáhla dary 

od sponzorů. O 22. reprezentační ples dobrovolných hasičů požádalo OSH Olomouc, ples by se měl 

konat v prostorách krajského úřadu Olomouckého kraje, kde OSH má s pořádáním plesů zkušenosti.  
 

■  Vedení bere informace na vědomí a doporučuje VV SH ČMS pověřit pořadatelstvím 22. 

reprezentačního plesu dobrovolných hasičů OSH Olomouc. 

 

5) Výsledky hospodaření společností s vlastnickým podílem SH ČMS za rok 2015 
- K. Richter  informoval, že informace byly podány zástupci HVP, a.s. na VV SH ČMS dne 31. 3. 

2016.  

V. Ondráková: informuje o závěru roku (audit), pí. Bílková informovala o údajích za rok 2015, nyní 

probíhá audit za 2015 kde je 13 500 000 čistého a hrubý výsledek 25 000 000. 5,2 mil je daň z 

příjmu právnických osob. Audit probíhá ve všech účtech HVP, a.s. Inventarizace veškerého majetku, 

rezerv, závazků proběhla v pořádku i po provedení auditu.  Krytí rezerv a auditor kontroluje posudky 

na nemovitosti. V únoru přišel zájmový dopis od potencionálního kupce na objekt zámku BP za               

75 000 000.  V. Ondráková informovala, že  5. 4. 2016 jsou HVP, a.s.  auditor objednáni na ČNB, 

kvůli odkladu Valné hromady. Náhradní termín 26. 4. 2016. HVP, a.s. má historicky nejlepší zisk. 

Auditor je pozván na dozorčí radu. ČNB si vyžádala opoziční posudek, který byl o 25 000 000 nižší. 

Nové produkty komplexní pojištění občanů si stojí velice dobře a pojištění drobných podnikatelů 

také.   
 

■  Vedení vzalo informace na vědomí. 



8) Různé 

Vedení SH ČMS navštívili zástupci benefitního programu Odbory plus, Jedná se o portál na 

webovém rozhraní, který nabízí odborářům kompletní sjednané výhody, slevy, exkluzivní nabídky a 

užitečné informace od různých firem na jednom místě. Martin Švanda nabídl podobný portál 

připravit i pro dobrovolné hasiče pod názvem Hasiči plus.   
 

■  Vedení vzalo informace na vědomí. 

 

Stejnokrojový předpis  

- K. Richter informoval že do dnešního dne nepřišli žádné připomínky k tomuto materiálu. Pár 

postřehů zachytil na jednání VV KSH Moravskoslezského kraje (pokrývka hlavy lodička, stejnokroj 

pouze jeden vzor atd.)  

- L. Janeba  vysvětlil nutnost zachování více druhů vycházkových uniforem. Ty starší nemůžeme 

opomíjet. Víme že se stále nosí. Musí se dbát na to aby na uniformě i když je staršího typu byly 

dobře nošeny doplňky, funkční označení, medaile, odznaky odborností atd. Především pak při 

přebírání medailí a titulu Zasloužilý hasič.   
 

■  Vedení schválilo předložení Stejnokrojového předpisu na jednání VV SH ČMS 22. 4. 2016 a SS 

OSH dne 23. 4. 2016. 

 

Statut čestných titulů a vyznamenání 

- K. Richter nastínil problém, který se v posledních letech neřešil, a to v návrzích na udělování titulu 

Zasloužilý hasič. Toto ocenění je výběrovým vyznamenáním, které se uděluje jen členům – hasičům,  

kteří svou celoživotní prací přispěli k rozvoji dobrovolného hasičstva a stává se že jdou z jednoho 

SDH i tři návrhy najednou. Je potřeba přemýšlet jak zamezit těmto nešvarů, abychom toto nejvyšší 

ocenění nezprofanovali. Jedním z návrhů je, že v případě že z jednoho OSH je vícero navržených 

udělá toto OSH pořadí na ocenění a za celé SH ČMS se bude udělovat pouze 80 titulů za rok.  

- L. Janeba  informoval, že ÚORVO se bude Statutem čestných titulů a vyznamenání zaobírat od 

podzimu letošního roku. 
 

■ Vedení vzalo diskusi na vědomí a doporučuje ÚORVO se těmito připomínkami ve Statutu 

čestných titulů a vyznamenání zaobírat.    

 

Medaile 

- J. Aulický zúžené výběrové řízení na výrobu medailí Za věrnost, Za Zásluhy, Medaile sv. Floriána, 

Za příkladnou práci a Za mimořádné zásluhy bylo vypsáno pro firmu SABE a Znak Malá Skála.  

Nabídky předloženy písemně a vzorky obou firem také. Vzhledem ke stejné kvalitě vzorků, rozhodla 

cena za kompletní medaili.  
 

■  Vedení schválilo dodavatelem medailí Za věrnost, Za Zásluhy, Medaile sv. Floriána, Za 

příkladnou práci a Za mimořádné zásluhy firmu SABE. 

 

- K. Richter informoval o problému na OSH Tábor, kde SDH Vlásenice jako nájemce rybníka 

porušil předpisy životního prostředí a nyní bylo OSH vyzváno, aby vydalo seznam členů pro průběh 

správního řízení, které bylo s tímto pobočným spolkem zahájeno. Jedná se o provedení škodlivého 

zásahu do významného krajinného prvku rybník bez souhlasu orgánu ochrany přírody (ust. § 88 odst. 

1 písm. i) zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny.  
 

■  Vedení nedoporučuje vydávat seznam členů pro ochranu osobních údajů členů a navrhuje napsat 

dopis s odkazem na samostatnou právní subjektivitu SDH Vlásenice se statutárním orgánem SDH.  

 



- J. Aulický informoval o dalším právním problému, a to u OSH Beroun, kde SDH Tetín, řeší 

problém dvou členů, kteří způsobili  škodu na zdraví cizí osoby při akci jiné organizace, kde tito 

členové dělali požární dozor. Škoda jenom u VZP je velkého rozsahu. 
 

■  Vedení vzalo informace na vědomí a doporučilo SDH Tetín využít právní pomoc naší externí 

právničky JUDr. Čížkové za úplatu.  

 

- J. Aulický informoval, že Kancelář SH ČMS oslovil Krajský soud Plzeň, abychom doložily tok 

dotací na mládež do OSH Sokolov  a k České federaci požárního sportu v letech 2010 a 2011.  
  
■  Vedení vzalo informace na vědomí a uložilo úseku mládeže a ekonomickému úseku informace 

poskytnout 

 

- K. Richter na základě těchto kauz, ale i dalších právních problémů, které se na náš spolek nabalují 

k plnění ustanovení Nového občanského zákoníku, zaměstnaneckých kauz, ekonomických zákonů 

navrhuje přemýšlet zda nepřijmout na plný pracovní úvazek zaměstnance s právním vzděláním. 

 

- J. Aulický informoval, že proběhlo jednání se společností SHAPER s.r.o., která vyrábí obuv pro 

hasiče. Společnost nabízí sdružení dlouhodobější spolupráci formou smlouvy.  
 

■  Vedení vzalo informaci na vědomí 

 

- J. Janeba informoval členy Vedení, že letošní mezinárodní rozhovory mělo dělat Dánsko, ovšem 

jejich finanční požadavky na uspořádání byly tak vysoké, že CTIF akci v Dánsku zrušilo. Vzápětí 

bylo požádáno CHH Přibyslav zda se pro letošek pořádání akce zhostí. Pro SH ČMS nemá akce 

žádné finanční požadavky. Všechny poplatky si hradí účastníci sami.  
  
■  Vedení schvaluje pořádání Mezinárodních rozhovorů v CHH Přibyslav. Řediteli CHH Přibyslav 

ukládá předložit návrh podmínek uspořádání akce.   

 

Pracovní náplň, zařazení a mzdové ohodnocení zaměstnanců OSH a KSH.  

- J. Salivar  navrhl podstatné úpravy pracovní náplně k přesunutí důležitějších bodů na začátek 

materiálu, doplnění zodpovědnosti zaměstnanců za ochranu osobních údajů členů SH ČMS, za 

evidenci členů SH ČMS, za elektronickou poštu a webová stránky. Dále žádal doplnit motivační 

ohodnocení zaměstnanců  a tabulku zaměstnanců pro základní a střední vzdělání. Je nutné i určit 

výjimku ze vzdělání. Návrh zní nad 50 let věku.   
 

■  Vedení schválilo tuto úpravu. 

 

Jednání Vedení ukončil starosta Ing. Karel Richter, který poděkoval všem za vstřícné jednání.  

 

Zapsal dne  5. 4. 2016   Jan Aulický           

 


